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SAKSLISTE 

Sak 13/2018:  Godkjenning av protokoll august 2018. 

Sak 14/2018:  Budsjett 2019. 

Sak 15/2018:  Møteplan 2019. 

Sak 16/2018:  Lagleder ungdom Nordisk 2019. 

Sak 17/2018:  Prøveordning toårig klasse Eldre junior 18 år. 

Sak 18/2018:  Evaluering av klasse nybegynner voksen. 

Sak 19/2018:  Ungdomshelg i samlagene (workshop). 

Sak 20/2018:  Evaluering av DFSUs oppgaver under LS 2018. 

Sak 21/2018:  Oppstart «Prosjekt frafall». 

 

 

 
Drøftings-/orienteringssaker: 

• Status rangeringsregelverk ved Terje Vestvik. 

• Status tidsplan LS 2019 ved Terje Vestvik. 

• Prøveskudd mesterskapsomgang ved Terje Vestvik. 
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Saksnummer: 13/2018 
Emne: Godkjenning av protokoll for august 2018 
Kompetanse: DFSU 

Protokollen for 7. august 2018 ble lagt frem til formell godkjenning. 
 

Vedtak 13/2018: 
Protokollen for utvalgsmøtet 7. august 2018 godkjennes. 
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Saksnummer: 14/2018 
Emne: Budsjett DFSU 2019 
Kompetanse: Norges Skytterstyre 

I Skytterbokas kap. 17.110 pkt. 12 står følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal utvalget 

utarbeide et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og planen 
forelegges Skytterstyret til godkjenning."  
 

Administrasjonen drøfting: 
Budsjettforslaget baseres på søknad om prosjektmidler som ble sendt til Forsvarsdepartementet i 
juni 2018, samt regnskap for 2017. 

 

Administrasjonen foreslår følgende vedtak: 
DFSU oversender budsjett for 2019 til Norges Skytterstyre for godkjenning. 
 

Vedtak 14/2018: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 15/2018 
Emne: Møteplan DFSU 2019 
Kompetanse: Norge Skytterstyre 

I Skytterbokas kap. 17.110 pkt. 12 står følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal utvalget 
utarbeide et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og planen 
forelegges Skytterstyret til godkjenning."  
 
DFSU har tradisjonelt hatt 4-5 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til frister etc. 
Skytterbokas kap. 17 legger på utvalget.  
 

Administrasjonens drøfting: 
Å holde møtene på Skytterkontoret har vist seg å være en suksess både økonomisk og praktisk. 
Det anbefales derfor å fortsette med dette.  
 
Adm. foreslår også at praksisen med å gjennomføre møtene uten overnatting så langt det er 
mulig videreføres. Møtene kan da eksempelvis starte klokken 09:00 og vare til 16:00 slik at 
utvalgsmedlemmene rekker å reise frem og tilbake samme dag. Dette er også et 
kostnadsbesparende grep. 
 
Det foreslås også at praksisen med å holde møtene på ukedager videreføres.  
 

Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak: 
Mandag 25. februar 2019  Skytterkontoret, Oslo  
Mandag 3. juni 2019   Vurderes utfra behov 
Mandag 5. august 2019  Evje, Landsskytterstevnet 
Tirsdag 17. september 2019  Skytterkontoret, Oslo 
Lørdag 16. november 2019  Skytterkontoret, Oslo (ved behov også søndag 17.11). 
 
Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting 
vurderes. 
 

Vedtak 15/2018: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 16/2018 
Emne: Lagleder ungdom Nordisk 2019 
Kompetanse: DFSU 

DFSU skal vært år stille med en representant under Nordisk Mesterskap som skal fungere som 
lagleder for ungdomsskytterne. Nordisk Mesterskap går som regel første helg i september i enten 
Norge, Sverige eller Danmark. Den første delen av uka, dvs. mandag-onsdag, er en 
landslagssamling som holdes ulike steder i Norge. Representanten fra DFSU skal følge landslaget 
hele uka og blir borte søndag (evt. mandag-) til søndag.   
 
Representantens oppgaver som lagleder for ungdommene vil blant annet være å bistå som 
standplassleder, anviser, motivator og støttespiller osv. under både konkurransen og samlingen. 
 
DFSU vedtok i 2016 følgende turnusordning basert på landsdeler: 
2017: Midt-Norge 

2018: Østlandet 

2019: Vestlandet 

2020: Sørlandet 

2021: Nord-Norge 

Osv. 
 
Så langt det lar seg gjøre skal DFSU utnevne en representant og en vara for kommende års 
nordiske mesterskap høsten i forveien basert på vedtatt turnusordning. 
Nordisk mesterskap skal i 2019 gå i Sverige, første helga i september. Det er ikke avklart hvor 
samlingen i forkant skal holdes.  
 

Administrasjonen foreslår følgende vedtak: 
Vestlandets representant i DFSU oppnevnes som lagleder for ungdommene under Nordisk 
mesterskap 2019. Sørlandets representant oppnevnes som vara. 
 

DFSUs uttalelse: 
DFSU ønsker at administrasjonen utarbeider en «stillingsinstruks» for laglederjobben. 
 

Vedtak 16/2018: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 17/2018 
Emne: Prøveordning toårig klasse Eldre junior 18 år 

Kompetanse: Skyttertinget 

Klasse eldre junior ble innført fra og med 1.1.2017 (Skyttertinget 2016 sak 7).  
 
Bakgrunnen for innføringen var rapporten lagt frem av Sotnakk-utvalget våren 2016. Utvalget 
hadde gjennomgått konkurranseklassene og skyteprogrammene i DFS. I rapporten anbefalte de å 
innføre en egen klasse for 18-åringer på 100 meter for å lette overgangen til seniorskyting. Dette 
ble støttet av DFSU, Norges Skytterstyre og administrasjonen. 
 
I forslaget som ble fremmet for Skyttertinget var klassen utvidet til å også gjelde 19-åringer. 
Argumentasjonen for dette var at klassen ville bli større, i tillegg til at overgangen til 
seniorskyting ville bli enda “mykere”. Utfallet av Skyttertinget ble en ettårig klasse eldre junior 
slik Sotnakk-rapporten foreslo. 
 
DFSU ønsker nå å se på muligheten for å innføre en prøveordning med en toårig klasse eldre 
junior for atten- og nittenåringer. 

Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen støtter, slik vi gjorde i 2016, DFSUs ønske om en valgfri toårig eldre junior -
klasse. 
 
For det første mener administrasjonen at dette vil gi de skytterne som trenger det muligheten til 
å modnes mer som ståendeskyttere og dermed lette overgangen til senior ytterligere. Samtidig vil 
skytterne ha mulighet til å skyte med en billigere type ammunisjon enn de kan på 200 meter. 
 
Et annet viktig moment er at 18- og 19-åringen får fortsette å være en del av det trygge miljøet 
på 100 meter. De er i en periode av livet hvor det skjer mye både på fritiden og i skolehverdagen. 
Ved å være en del av det samme miljøet på 100 meter og ikke få for store utfordringer på 
skytebanen er håpet at terskelen for å være aktiv skytter i denne perioden blir lavere. Dette kan 
igjen bidra til at de fortsetter også som seniorskyttere 
 
Slik ordningen foreslås legger den til rette for at flere skyttere skal få oppleve mestring lenger. 
Det må også poengteres at systemet ikke vil hindre skyttere som mestrer ståendeskyting svært 
godt å ta steget opp til en seniorklasse tidligere. Ved å videreføre muligheten for juniorskyttere å 
gå rett til en seniorklasse ivaretar man både topp og bredde.  
 
Administrasjonen viser også til at eldre junior-klassen har økt i antall skyttere i 2018 
sammenlignet med 2017. Dette kan tolkes som at flere ser nytten av å skyte mer på 100 meter 
før de blir seniorskyttere.  
 
Administrasjonens forslag vil fungere slik i praksis:  
En skytter som er 17 år (sisteårs-junior) kan fortsatt velge mellom å skyte eldre junior eller senior 
neste år. Skyttere som velger klasse EJ kan velge om de skal skyte i klasse i ett eller to år (dette 
gjelder også skyttere i de øvrige ungdomsklassene). 
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DFSUs uttalelse: 
Utvalgets inntrykk er at ungdomsskytterne ønsker en toårig klasse eldre junior. I tillegg tror 
utvalget at klassen er viktig for å forebygge frafall (ref. LTP 2016-2020 pkt. 3.3.h) ved at det letter 
overgangen fra ungdom- til seniorklasse.  
 
Ved å innføre en toårig EJ-klasse ivaretar man bredden og gir ungdommene flere valgmuligheter 
slik at de har et tilbud som passer deres ambisjoner.  
 

Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak: 
DFSU anbefaler Norges Skytterstyre å fremme for Skyttertinget 2019 å innføre prøveordning med 
toårig eldre junior-klasse for 18- og 19-åringer fra 1.1.2020 til 31.12.2021. Skyttertinget 2021 
avgjør om ordningen skal videreføres permanent fra og med 1.1.2022. 
 

Vedtak 17/2018: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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Saksnummer: 18/2018 
Emne: Evaluering av klasse nybegynner voksen. 

Kompetanse: Norges Skytterstyre 

Klasse nybegynner voksen ble innført fra og med 1.1.2017 (Skyttertinget 2016 sak 7).  
 
Bakgrunnen for innføringen var rapporten lagt frem av Sotnakk-utvalget våren 2016. Utvalget 
hadde gjennomgått konkurranseklassene og skyteprogrammene i DFS. I rapporten anbefalte de å 
innføre en egen «aspirant-klasse» for voksne på 100 meter. Blant anbefalingene var at klassen 
ikke skulle være en “vanlig konkurranseklasse”, at den skulle holdes uhøytidelig uten premiering 
og at man kun skulle betale arrangementsinnskudd ved deltakelse på stevner. Det ble også 
trukket frem at den ville være et fint tilbud til foreldre og foresatte som ønsket å skyte sammen 
med sine barn.  
 
Norges Skytterstyre, DFSU og administrasjonen støttet Sotnakk-utvalgets forslag og klassen ble 
vedtatt innført på Skyttertinget 2016. Etter benkeforslag ble det vedtatt at det også skulle være 
1/3-premiering i klassen.  
 
Norges Skytterstyre ga i sak 80/2018 DFSU i oppdrag å evaluere innføringen av klasse nybegynner 
voksen, spesielt med hensyn til om de beste skytterne i NV bør rykke videre opp i 
klassesettingssystemet.  
 

Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen mener at man i en evaluering av innføringen av klasse nybegynner voksen må 
ta utgangspunkt i hensikten med klassen slik den er beskrevet ovenfor. Administrasjonen har 
observert at resultatnivået i klassen er relativt høyt, spesielt på Landsskytterstevnet, og antar at 
dette er bakgrunnen til at dette nå har blitt et tema.  
 
At det nå stilles spørsmål ved om at de beste skytterne burde rykke opp fra klassen rokker ved 
intensjonen bak klassen. Ved å tvinge skytere opp fra klasse nybegynner voksen kan man i verste 
fall bidra til at skytterne slutter fordi de ikke lenger får delta på de premissene han/hun trenger.  
 
Siden klasse NV skyter både finfelt og 100 meter oppleves terskelen for å delta i klasse 
nybegynner voksen som lavere enn å delta i klasse 1. At skytterne i klasse NV også kan benytte 
billigere ammunisjon og lagsgevær bidrar til at klassen er en lavterskelklasse. Klassen er derfor 
viktig for å fange opp de voksne skytterne som ikke ønsker å investere mye tid i trening og 
innkjøp av utstyr.  
 
Administrasjonen mener heller at man bør se på premieordningen i klassen. Ved at man 
premierer den beste tredelen i klassen skaper man et unødvendig fokus på konkurranse i en 
klasse som ikke skal ha dette fokuset. Dette vil medføre at man må fjerne premieinnskuddet og 
det vil gjøre det billigere å delta på stevner. Ved å gjøre denne regelendringen ivaretar man et 
uhøytidelig lavterskeltilbud for voksne som ønsker å delta på skyting.  
 
Man kan forstå også at skyttere som ikke er i toppen av klassen reagerer på at de hele tiden 
“sponser” de beste skytterne i klassen med premier. Når det i tillegg over flere år vil være sånn at 
de samme skytterne kan ligge på toppen av resultatlista kan dette skape frustrasjon og i verste 
fall føre til at skyttere ikke ønsker å delta i klassen.  
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Ved å vise til den opprinnelige hensikten til klassen er det derfor naturlig at man fjerner 
premiene, og dermed mye av konkurransefokuset i klassen. Skyttere som ønsker å skyte om 
premier kan frivillige velge å rykke opp til en annen klasse hvor det er mesterskap.  
 
I anledning evalueringen kan det også vurderes om muligheten for at klasse 1-skyttere ved nyttår 
kan gå ned til klasse nybegynner voksen gjøres permanent. Dette var kun mulig i en 
overgangsfase i 2017. I etterkant av denne overgangsfasen for fortsatt administrasjonen spørsmål 
fra skyttere i klasse 1 om de kan skyte i klasse NV. Dette viser at behovet for klassen er der og at 
man muligens burde lempe på regelverket. Ved en evt. innføring av et slikt regelverk må man 
også ta stilling til å dette skal være mulig for skyttere som kvalifiserer seg til klasse 2 neste år.  
 

Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak: 
DFSU oversender sin evaluering av nybegynner voksen til Norges Skytterstyre.  

 

Vedtak 18/2018: 
DFSU drøfter saken og tar saken opp igjen på ett senere møte.  
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Saksnummer: 19/2018 
Emne: Ungdomshelg i samlagene 

Kompetanse: DFSU 

Iht. Langtidsplanen for 2016-2020 som ble vedtatt på Skyttertinget 2016 skal det i løpet av 
perioden innføres nasjonal ungdomsskytterhelg. I fremdriftsplanen, vedtatt av DFSU i sak 
29/2016, heter det at dette arbeidet skal iverksettes i 2018.  
 
DFSU startet dette arbeidet på sitt møte 26. februar og det ble gjennomført et test-arrangement i 
regi av Sunnfjord skyttersamlag sommeren 2018.  
 

Tidsplan: 
26. februar:  Idé-myldring. Se på mulighet for at administrasjonen kan iverksette et test-

arrangement. 
Møte oktober:  Fortsette arbeide.  
Møte november: Ny arbeidsrunde. 
Vinter 2019:  Ungdomskonsulenten lager ett opplegg som gjøres tilgjengelig for 

samlagene.  

Administrasjonens drøfting: 
Bakgrunnen for vedtaket i langtidsplanen er i første rekke å sørge for at flere samlag har en felles 
samling for alle sine ungdommer i løpet av året. DFSU ønsket i 2015/2016 å se på mulighetene til 
å benytte eksisterende arrangementer for ungdom som mal til å lage et felles arrangement for 
hele landet. Tanken var at dette skulle arrangeres på et bestemt tidspunkt i året i et samlag, eller 
i samarbeid mellom flere samlag. 
 
Spørsmål og innspill til det videre arbeidet: 

• Skal man bestemme en fast helg for hele landet (på lik linje med Skytingens dag)? 

• Skal man lage en mal for samlingshelgen? 

• Skal man lage et enkelt hefte med tips til den “perfekte ungdomssamling”?  

• Skal det være krav til alle samlag om minst en ungdomssamling med overnatting i året?  

• Skal Skytterkontoret ha nye “deltakerpremier” hvert år?  
• Bør det legges opp til arrangement innad i samlagene eller på tvers av samlag?  

 

Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak: 
DFSU ga sine føringer for det videre arbeidet med nasjonal ungdomshelg. 
 

Vedtak 19/2018: 
DFSU ga sine føringer for det videre arbeidet. 
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Saksnummer: 20/2018 
Emne: Evaluering av DFSUs oppgaver på Landsskytterstevnet 2018 

Kompetanse: DFSU 

DFSU har siden 2014 hatt stand på Landsskytterstevnet. Hensikten med standen har vært synlighet 
og informasjonsarbeid. Standen har for utvalget medført arbeid i fire til fem dager under LS. I tillegg 
til dette deltar utvalgsmedlemmene på en rekke premieutdelinger. 

Etter Landsskytterstevnet i Førde, 2017, har DFSU bestemt at deres arbeid under fremtidige LS skal 
drøftes. 
 

Spørsmål som bør drøftes:   

• Oppnår man det man ønsker med DFSU-standen?   

• Skal man ha stand i fremtiden?   

• Er det andre oppgaver DFSU kunne hatt på Landsskytterstevnet?   

• Var arbeidsmengden for utvalgsmedlemmene passende i 2018?  

• Annet? 

 
Vedtak 20/2018: 
DFSU ga sine føringer DFSUs fremtidige arbeidsoppgaver under Landsskytterstevnet. 
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Saksnummer: 21/2018 
Emne: «Prosjekt Frafall» 

Kompetanse: DFSU 

Iht. Langtidsplanen for 2016-2020 som ble vedtatt på Skyttertinget 2016 skal det i løpet av 
perioden gjennomføres en analyse for å kartlegge årsaker til frafall blant ungdomsskytterne i DFS. I 
fremdriftsplanen, vedtatt av DFSU i sak 29/2016, heter det at dette arbeidet skal iverksettes i 2019.   
  
Administrasjonen ønsker at DFSU allerede høsten 2018 starter opp arbeidet med dette.   
 

Administrasjonens drøfting:  
Under møtet 16. oktober bør det gjennomføres en kort idémyldring for hvilke tiltak som kan gjøres 
for at man skal kunne starte arbeidet med å analysere frafallet blant ungdomsskytterne.   
Føringer for idemyldringen:   

• Navn på prosjektet?  
• Hvilke tiltak kan gjøres for å kartlegge frafall?  
• Hvordan få tak i skyttere som har sluttet?  
• Skal det settes ned en egen prosjektgruppe?  
• Skal det settes av midler til å hente ut statistikk fra medlemsregisteret?  

  
Administrasjonen mener at målet med analysen bør være at det skal munne ut i tiltak som kan gjøres 
for å minske frafallet.  
   

Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak:  
DFSU ga sine føringer for det videre arbeidet med «Prosjekt frafall». 
 

Vedtak 21/2018: 
Saken ble utsatt til møtet 17. november 2018.  
 


